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مدیرعامل آلومینیوم اراک در گفت وگو با »فرهیختگان«: مخالفان VAR می خواهند از آب گل آلود ماهی بگیرند

با خطیبی نشد ولی با منصوریان شرایط بهتری رقم خورد
اگر بازیکنان مثل برخی از این داوران صحبت کنند، محروم می شوند

تیـــم آلومینیـــوم اراک در دو بـــازی متوالی یکی در لیـــگ برتر و یکی در 

جام حذفـــی مقابل تیم گل گهر از داوری گله داشـــت. بار اول گلایه ها در 

قالـــب طعنه از زبان منصوریان که پس از مدت ها به کنفرانس خبری آمده 

بود، مطرح شـــد و بار دوم خرمگاه به جای او به کنفرانس خبری برگشـــت 

و از ملایمت منصوریان با داوران گله کرد. در این بین، شـــاید مدیران این 

باشـــگاه اراکی از همه شاکی تر باشند. آنها که امتیاز تیم شان در گرو این 

درست و غلط هاست، حالا به معترض درجه یک تبدیل شده و به قضاوت 

داور بازی حذفی مقابل گل گهر هم معترض شده اند. مدیرعامل آلومینیوم 

می گوید برخی مخالف استفاده از سیستم کمک داور ویدئویی هستند و 

احتمالا منافعی دارند. گفت وگوی »فرهیختگان« با ســـعید عباسی را در 

ادامه می خوانید. 

فکر می کنید در قضاوت بازی های تیم شما مقابل گل گهر عمدی در کار است؟ 

جز خدا کسی نمی داند که عمدی در کار بوده یا نه. بحث ما فعلا اخلاقی است. 

ما از داوران لیگ برترمان توقع نداریم با بازیکنان تا این حد بد صحبت کنند. اگر 

بازیکن هم با همین لحن و نوع گفتار با داوران صحبت می کرد، حداقل چندین 

جلسه محرومیت برایش درنظر می گرفتند. این که بازی واگذار شده، یک بحث است 

و بازی جوانمردانه بحث دیگر ما. از سوی دیگر اخلاق هم بحثی جداست. توقع 

می رود داوران بیشتر از بازیکنان این موضوع را رعایت کنند. 

شاید تیم شما تحت تاثیر اتفاقات بازی قبل قرار گرفته بود؟ 

وقتی تیمی جلو است چطور می تواند تحت تاثیر بازی قبل باشد؟ یک مرتبه چه اتفاقی 

رخ داد که همه چیز تغییر کرد. بازیکنان ما همه تلاش شان را کردند. ما در این بازی 

از حریف پیش بودیم ولی برخی اتفاقات شرایط را تغییر داد و درنهایت ما از صعود به 

مرحله بعد باز ماندیم. خواهش می کنم دوستان در کمیته داوران دقت نظر بیشتری 

داشته باشند. داوران هم انسانند و ممکن است مرتکب اشتباه شوند اما وقتی مدام 

تکرار می شود و اشتباهات یک شکل و یک مدل است، شائبه به وجود می آورد. 

به نظر می رسد به مدیری معترض به داوری تبدیل شده اید؟ 

در چندین سالی که در فوتبال بودم هرگز به داوری اعتراض نکرده ام. به جز بازی 

نفت و تراکتور که فینال جام حذفی بود و قهرمانی از ما گرفته شـــد، ســـعی کردم 

مداخله نکنم. ولی خواهش می کنم بیشترین سعی خود را برای بهترین قضاوت ها 

داشته باشند. سیستم کمک داور ویدئویی می تواند به فوتبال ما کمک کند. آنها که 

نمی خواهند این سیستم وارد فوتبال شود احتمالا می خواهند از آب گل آلود ماهی 

بگیرند. لازم است VAR هرچه سریع تر به فوتبال ما بیاید؛ چراکه این تکنولوژی از 

داوران دفاع خواهد کرد. برخی یاد گرفته اند و جو را شلوغ می کنند تا داور تحت تاثیر 

قرار بگیرد. اجازه بدهیم داوران کارشـــان را بکنند و عزت شان را پایمال نکنیم. در 

این صورت اگر داوران ســـوت اشتباه هم بزنند با کمک این سیستم تصمیمات از 

طرف همه قابل پذیرش است و جو خوبی به وجود می آید ولی برخی به هر قیمتی 

می خواهند پیروز میدان باشند. 

با این حذف آیا از وضعیت تیم راضی هستید؟ 

بازیکنان به تنهایی مقصر این حذف نیستند. تیم ما با توجه به شرایط بازیکنان و 

کادرفنی باعث شد تا چند هفته قبل در رده چهارم جدول قرار بگیریم. ولی آن قدر 

فاصله امتیازات به هم نزدیک است که تیم ها با یک برد و باخت جابه جا می شوند. 

به عنوان تیمی که بعد از ســـال ها به لیگ برتر آمده، حفظ رتبه خوب در لیگ برتر 

برای ما یک فرض است. از بازیکنانم ممنونم؛ همه تلاش خود را کردند. اشتباهات 

فردی هم چون اشـــتباهات داوری جزئی از فوتبال است. اینها دست به دست هم 

داده است تا جایی که تیم هایی که صاحب عنوان و گردن کلفت هستند در جایگاه 

بهتـــری قرار بگیرند. امیدوارم در این بازی های آخر همه جوانمردانه پیش بروند تا 

حق به حقدار برسد. 

احتمال می دهید تیم های گردن کلفت در این هفته های پایانی جوانمردانه 

بازی نکنند؟ 

مواردی هست که ذکر آنها فرار روبه جلو تلقی می شود. ممکن است بگویند چون 

بازی را واگذار کردند، این حرف ها را می زنند ولی واقعیت این است که ما در مقابل 

تیم هایی بازی می کنیم که از نظر عدد و رقم و سابقه لیگ برتر خیلی پایین تر از آنها 

هســـتیم برخی از این تیم ها بیش از 50 سال سابقه دارند. در آمار مالی هم اگر 4 

برابر ما هزینه نکرده باشند 3 برابر ما هزینه کرده اند. اینجاست که عملکرد کادرفنی 

و بازیکنان جای تقدیر دارد. سهامدار ما از جیب خرج کرده است. برای ما نتیجه 

روی کاغذ خیلی چیز قابل توجهی است. 

در اولین سال حضور شرایط خوبی دارید. در مقایسه با تیم مس که همچون 

شما لیگ برتری شد، تیم شما جایگاه بهتری دارد و با افت و خیز روبه رو نشد.

خیلی تیم ها با هزینه های هنگفت وارد لیگ برتر شدند و در همان سال اول برای 

سقوط نکردن به دسته پایین تر می جنگیدند ولی خوشبختانه تیم ما در سال اول 

جایـــگاه خوبی دارد و می تواند با یک بـــازی بار دیگر به رده چهارم برگردد. جدول 

حساس است و باید دقت کنیم تیم هایی که در رقابت با ما هستند از نظر مالی و 

نیروی انسانی اصلا قابل مقایسه با ما نیستند. خوشحالیم که در چنین شرایطی 

موفق شـــده ایم نتایج خوبی بگیریم و در نیمه بالای جدول باشیم. اگر همه چیز 

جوانمردانه پیش برود، ما امیدوارم به رده چهارم برگردیم. 

فکر می کنید برای آلومینیوم مدیر موفقی بوده اید؟ 

من از ابتدا برای کمک آمدم. به عنوان نماینده سهامدار ورود کردم و چون با سهامدار 

که سابقه همکاری با آنها در تیم تراکتورسازی را داشتم، آشنا بودم، از من درخواست 

همکاری شد. نتایجی که در تراکتور به عنوان تیمی موفق رقم خورد، باعث شد به تیم 

آلومینیوم بیایم و اتفاقا همان نتایج خوب در باشگاه آلومینیوم هم رقم خورد. در هر 

حال بحث ما این چیزها نیست و به چشم انداز موضوع کار داریم. با صاحبان سهام 

ارتباط خوب و تنگاتنگی داریم. برای مجمع آینده برنامه داریم تا تیم در سال های 

بعد بهتر بدرخشد. 

با خطیبی با وجود تناقضی که با هم داشتید، کار تیم خوب پیش رفت و با 

منصوریان هم که انتخاب خودتان بود به نتیجه رسیدید. این موفقیت نتیجه 

چه سیستمی است؟ 

خطیبی این تیم را از لیگ یک به لیگ برتر آورد و زحمت زیادی برای این تیم کشید. 

منصوریان هم معرف حضور همه هست. منتها ما باید شرایط مدیریتی و کاری را 

طوری رقم بزنیم که مربیان ما بتوانند تمام داشته های خود را پیاده کنند. ازاین رو 

به کمک هیات مدیره تلاش کردیم شرایط خوبی را برای تیم ایجاد کنیم تا آنها در 

آرامش وارد هیچ حاشیه ای نشوند. خوشحالم تیم تاکنون هیچ حاشیه ای نداشته 

و هرچه بوده، درون زمین مسابقه بوده است. البته گله گذاری هایی در بحث داوری 

دارم که در زمان مناسب عنوان می کنم. 

بعد از چند انتخاب و تجربه بد، منصوریان در تیم شما کمی به اوج برگشت؟ 

هر سرمربی در این سطح فراز و فرودهایی دارد. خیلی از مربیانی که در رده اول و دوم 

هستند در تیم های دیگر شرایط خوبی نداشتند و جابه جا شدند. گاهی تیم هایی مثل 

پرسپولیس و... درخصوص سیکل مربیان شان شرایط خوب برایشان رقم نخورد. مهم 

است ذهنیت سرمربی و مدیریت به هم نزدیک باشد. به عنوان مثال من و خطیبی 

مشکل شخصی با هم نداریم ولی ممکن است او خواسته باشد روش هایی را پیاده 

کند که نشده. برای منصوریان به دلیل شناخت 20ساله ای که از او دارم و نزدیکی 

تفکرات مان شرایط بهتر رقم خورد. ما به بازیکن و مربی کمک می کنیم تا آرامش شان 

به هم نخورد و کارشان را درست انجام دهند. 

سهمیه چهارم ایران در لیگ قهرمانان آسیا به چه تیمی می رسد؟ 

چشملیگبرتریهابهقهرمانیاستقلال!
تکلیف سه تیم بالای جدول لیگ برتر ایران مشخص شده و پرسپولیس، سپاهان و استقلال سهمیه لیگ قهرمانان آسیا 2022 را کسب کرده اند. اما برای دستیابی 

به سهمیه چهارم، رقابت حساسی وجود دارد و ۶ تیم لیگ برتری به همراه دو تیم لیگ یکی تلاش می کنند پای به لیگ قهرمانان آسیایی بگذارند. 

در جام حذفی، گل گهر سیرجان و فولاد به نیمه نهایی رفتند و تا قهرمانی تنها دو گام فاصله دارند. خیبر و ملوان لیگ یکی نیز با حضور در مرحله یک چهارم این 

شانس را برای خود قائل هستند. اما چند تیم لیگ برتری، به ساق های تیم فرهاد مجیدی امید بسته اند تا درصورت قهرمانی این تیم در جام حذفی، با قرارگیری 

در رتبه چهارم لیگ ایران، سهمیه را کسب کنند. پیکان، آلومینیوم، پدیده و تراکتور چهار تیمی هستند که فرصت این را دارند تا به همراه فولاد و گل گهر این یک 

سهمیه آسیایی را کسب کنند. 

نیلوفرمژدهی
روزنامهنگار

تیم فوتبال اســـتقلال ایران در مرحله یک هشتم نهایی لیگ قهرمانان آسیا، 22 

شهریورماه به مصاف تیم الهلال عربستان می رود و از آنجا که رویارویی نمایندگان 

ایران و عربستان در زمین یکدیگر از سوی AFC منع شده است، استقلال باید 

در یک کشـــور دیگر از الهلال میزبانی کند. باشـــگاه استقلال کشور امارات را 

برای این دیدار انتخاب کرده اســـت و این تیم در زمین زعبیل باشگاه الوصل با 

الهلال بازی می کند. 

چندی پیش روزنامه »الاقتصادیه« عربســـتان بـــا تاکید بر اینکه هزینه برگزاری 

مسابقه در زمین بی طرف کاملا برعهده باشگاه میزبان است، جزئیاتی از شرایط 

میزبانی و هزینه های آن به ترتیب زیر شرح داد: 

* پرداخت هزینه محل اقامت و وعده های غذایی از زمان ورود به کشور بی طرف 

تا یک روز بعد از مسابقه یا همان روز بازی.

* اسکان در هتل پنج ستاره.

* جدا بودن هتل میزبان از میهمان و مسئولان و داوران مسابقه.

* سه وعده غذا در روز، یک میان وعده و یک وعده اضافه در روز مسابقه.

* روزانه حداقل ۶ لیتر آب برای هر نفر.

* ارائه یخ در محل اقامت، تمرین تیم ها، تمرین داوران و ورزشگاه.

* حداقل سه اتومبیل در اختیار مسئولان AFC باشد.

* حضور یک مقام رســـمی مســـلط به زبان انگلیسی و یک نماینده رابط هنگام 

پذیرش، حمل ونقل و اسکان در فرودگاه برای همه مسئولان مسابقه. 

با این شرایط و با توجه به میزبانی استقلال در کشور امارات، می توان از همین 

حالا پیش بینـــی کرد که هزینه این میزبانی برای نماینده ایران تا چه اندازه بالا 

خواهد بود. 

برنامهمرحلهیکهشتمنهاییدرمنطقهغرب:

بـــا تعیین تکلیف مکان بازی النصر و تراکتور در مرحله یک هشـــتم نهایی لیگ 

قهرمانان آســـیا زمان و مکان تمام بازی های این مرحله در غرب آســـیا مشخص 

شد. روز بازی و مکان برگزاری بازی های مرحله یک هشتم نهایی لیگ قهرمانان 

آسیا در منطقه غرب به شرح زیر است: 

22شهریور)دوشنبه( 

استقلال-الهلال عربستان )ورزشگاه زعبیل دبی( 

شارجه-الوحده )ورزشگاه خانگی باشگاه شارجه( 

23 شهریور)سه شنبه( 

استقلال تاجیکستان-پرسپولیس )ورزشگاه خانگی باشگاه استقلال( 

النصر عربستان-تراکتور )ورزشگاه جاسم بن حمد باشگاه السد قطر(

نکتــه قابل توجــه اینکــه چنــد روز پیــش باشــگاه اســتقلال در نامــه ای بــه 

کنفدراســیون فوتبــال آســیا از آنهــا درخواســت کــرده بــود مهلــت معرفــی محــل 

برگــزاری بازی هــا تمدیــد شــود؛ چراکــه تــا آن زمــان باشــگاه ایرانی نتوانســته بود 

محلــی را بــرای برگــزاری میزبانــی از تیــم الهــلال پیــدا کنــد کــه درنهایــت در یک 

اقــدام دقیقــه نــودی ورزشــگاه زعبیــل دبــی کــه مختــص باشــگاه الوصــل امارات 

بــوده و ایــن تیــم اماراتــی تمرینــات و دیدارهــای خــود را در ایــن ورزشــگاه انجــام 

می دهــد به عنــوان میزبــان دیــدار اســتقلال و الهــلال از ســوی کنفدراســیون 

فوتبــال آســیا معرفــی شــد. 

هزینهسرسامآورمیزبانیدراوجبیپولی

هزینه هـای دقیـق میزبانـی اسـتقلال از باشـگاه الهـلال در امـارات همچنـان 

در هالـه ای از ابهـام قـرار دارد امـا مطمئنـا طبـق بـرآورد هزینه هـا چیـزی حـدود 

۱50 تـا 200 هـزار دلار یعنـی بیـن 4 تـا 5 میلیاردتومـان اسـتقلالی ها بایـد در 

ایـن بی پولـی بـرای میزبانـی از الهـلال عربسـتان در مرحلـه یک هشـتم نهایـی 

رقابت هـای لیـگ قهرمانـان آسـیا هزینـه کننـد و ایـن درحالی اسـت که برخلاف 

برخـی شـایعات هزینه هـای میزبانی باشـگاه الهـلال برعهده نماینده عربسـتان 

بود و این موضوع به استقلال ارتباطی ندارد و در همین خصوص کنفدراسیون 

فوتبـال آسـیا نیـز هزینه هایـی را از سـفر تیم هایی که میهمان هسـتند، پرداخت 

کـرده و ایـن حـق بـرای نماینـده میزبـان محفـوظ اسـت کـه از بیـن هتل هـای 

واجـد شـرایط یـک هتـل را بـه نماینـده کشـور میهمـان معرفـی کند کـه مطمئنا 

باشـگاه اسـتقلال نیز همین اقدام را در امارات با نماینده عربسـتان انجام داده 

و هتل هـای واجـد شـرایط بـرای اقامـت ایـن تیـم را بـه آنهـا معرفـی خواهـد کرد، 

ایـن درحالـی اسـت کـه اسـتقلالی ها بایـد هزینه هـای مربـوط به زمیـن تمرین، 

محـل برگـزاری مسـابقه، امور امنیتی، ترانسـفر از فـرودگاه تا هتل و محل تمرین 

و ورزشـگاه و امور پزشـکی را در امارات پرداخت کنند و طبق برآورد اولیه حداقل 

چیـزی حـدود ۱00 تـا ۱50 هـزار دلار هزینه  هـای اجـاره زمیـن تمریـن و محـل 

مسـابقه خواهـد شـد کـه عمـده هزینـه میزبانـی بـه همیـن امر مربوط می شـود، 

ضمـن اینکـه هزینـه اقامـت کاروان حـدود 50نفـره اسـتقلال برای پنج شـب در 

یکـی از هتل هـای پنج سـتاره دبـی چیـزی حدود یک تا یک و نیـم میلیارد هزینه 

دربرخواهد داشـت و مشـخص نیسـت در این بی پولی آبی ها چطور می خواهند 

ایـن هزینه هـا را تامیـن کنند. 

اســـتقلال امید زیادی داشـــت که در تهران از الهلال پذیرایی کند اما خواسته 

این باشـــگاه رد شد و طبق اعلام کنفدراســـیون فوتبال آسیا باید بازی در زمین 

بی طرف برگزار شـــود و نماینده ایـــران تصمیم گرفت که دبی را به عنوان میزبان 

انتخاب کند. البته چندی پیش این خبر منتشـــر شـــد مبنی بر اینکه باشـــگاه 

اســـتقلال برای تامین منابع مالی برای میزبانی از تیم الهلال عربســـتان دست 

به دامن کنفدراســـیون فوتبال آسیا شده و این باشـــگاه درنظر داشت از منابع 

مالی خود در کنفدراسیون فوتبال آسیا پرداخت هزینه میزبانی را در دستورکار 

داشـــته باشد. البته طبق شنیده های »فرهیختگان« گویا کنفدراسیون آسیا زیر 

بار این موضوع نرفته و درخواســـت استقلالی ها را قبول نکرده تا ضمن تحمیل 

یک میزبانی ناخواسته در کشور ثالث برای نماینده ایران دردسرهای مالی را نیز 

برای این باشگاه در اوج بی پولی به وجود بیاورد، البته از آنجا که فرهاد مجیدی 

سال ها در باشگاه الوصل عضویت داشته و با مدیران این باشگاه ارتباط مطلوب و 

صمیمانه ای دارد شاید این موضوع درنهایت به سود باشگاه استقلال تمام شود 

و در روزهایی که مجیدی شخصا پاداش استقلالی ها را پرداخت می کند چه بسا 

او نیز در این خصوص هم دســـت به کار شده و با وجود ارتباطاتی که دارد بتواند 

این قضایا را حل وفصل کند. 

بازهمضعفدیپلماسیورزشی؛تیمملیمتضررنشود

چندی پیش باشـــگاه اســـتقلال در نامه خود برای کنفدراســـیون فوتبال آسیا 

درخصوص میزبانی از الهلال آمادگی صددرصدی خود را اعلام و صراحتا تاکید 

کرد با توجه به اینکه باشـــگاه از تصمیم اخیر این کنفدراســـیون برای برگزاری 

رقابت های مرحله گروهی تمکین کرده و برخلاف برخی مصالح قبلی، استقلال 

در مرحله گروهی رقابت ها در کشور عربستان به میدان رفته پس این حق باشگاه 

اســـتقلال است تا در این مرحله از الهلال میزبانی کند. اما درنهایت این اتفاق 

نیفتاد تا مشخص شود ضعف دیپلماسی ورزشی کشورمان به فوتبال نیز رسوخ 

کرده و با وجود آنکه اســـتقلال برای بازی های مرحله گروهی راهی عربســـتان 

شد اما فدراسیون فوتبال ایران این توانمندی را نداشت تا با استدلال های لازم 

بتواند از حقوق باشـــگاه های ایرانی دفاع کند و آنها از امتیاز میزبانی کشورمان 

در مراحل حذفی لیگ قهرمانان آســـیا به نحو احسن استفاده کنند. فدراسیون 

فوتبـــال در گرفتن حـــق میزبانی تیم ملی نیز کوتاهی بـــه خرج داده و اهمال 

مسئولان اجرایی باعث شد این میزبانی به کشور بحرین برسد؛ بااین حال ندادن 

میزبانی به باشـــگاه های استقلال و تراکتور به بهانه دیدار آنها مقابل نمایندگان 

عربستان، که سال هاست در کشور ثالث برگزار می شود، می تواند یک زنگ خطر 

برای فدراسیون فوتبال در قبال رفتار کنفدراسیون فوتبال آسیا باشد؛ چراکه تیم 

ملی کشـــورمان دقیقا ۱0 روز قبل تر از بازی های استقلال و تراکتور باید مرحله 

اول گروهـــی مقدماتی جام جهانی در منطقه آســـیا را برگـــزار کند و اگر قرار به 

ندادن میزبانی به ایرانی ها مثل ســـابق باشد مطمئنا این موضوع برای تیم ملی 

نیز تبعاتی را در پی خواهد داشت و دردسرساز خواهد شد. 

نمایندگان ایران و عربستان از سال 20۱۶ به این سو تابه حال از یکدیگر میزبانی 

نکرده بودند و با برگزاری مرحله گروهی رقابت های فصل جاری در کشور عربستان 

با حضور تیم های ایرانی این کورســـوی امیدواری برای میزبانی از سعودی ها در 

ایران نیز به وجود آمد؛ اما با اعلام برنامه مرحله یک هشتم نهایی لیگ قهرمانان 

آســـیا توسط کنفدراسیون آسیا رویای میزبانی ایرانی ها از نمایندگان عربستان 

نقش بر آب شـــد و به نظر می رسد این موضوع فراتر از این اتفاق باشد و احتمالا 

تیم ملی را هم درگیر خواهد کرد. 

در هـــر صورت این ابهام به وجود می آید که چطور تیم های ایرانی برای برگزاری 

دیدارهای خود می توانند راهی کشور عربستان شوند اما آنها همچنان با حمایت 

و پشتیبانی کنفدراسیون فوتبال آسیا به ایران نخواهند آمد. 

میزبانفینالچهزمانیمشخصمیشود؟

کنفدراسیون فوتبال آسیا یازدهم مردادماه، میزبان فینال لیگ قهرمانان آسیا در 

این فصل را اعلام خواهد کرد. میزبان قطعا از میان کشورهای غرب آسیا خواهد 

بود. البته درحالی این خبر منتشر شده است که طبق آخرین اخبار گفته می شود 

کنفدراسیون آسیا تا لحظه آخر منتظر خواهد ماند تا تیم های فینالیست مشخص 

شـــده و سپس از بین کشورهایی که خواستار میزبانی فینال شده اند یک کشور 

را در غرب آسیا انتخاب کند. 

کنفدراسیون فوتبال آسیا زیر بار درخواست منطقی نماینده ایران نرفت

ینه ۵ میلیاردی AFC به استقلال  تحمیل هز
ضعف دیپلماسی ورزشی دوباره یقه تیم ملی را هم می گیرد؟ 


